

# ການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນທາງອິນເຕີເນັດ

ຂຽນໂດຍ: ທ່ານ ນ. ວິລັດຕາ ເລີດນິຍົມ, ສຳນັກງານຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງຫຼັກຊັບ

ການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນໃນຕະຫຼາດຫຼັກຊັບລາວ (ຕລຊລ) ໃນໄລຍະຜ່ານມາແມ່ນ ຜູ້ລົງທຶນຈະຊື້-ຂາຍຮຸ້ນ ຜ່ານນາຍໜ້າຊື້-ຂາຍຫຼັກຊັບຂອງບໍລິສັດຫຼັກຊັບເທົ່ານັ້ນ ໂດຍການສົ່ງຄຳສັ່ງທາງໂທລະສັບ, ອີເມວ ຫຼື ເຂົ້າໄປບໍລິສັດຫຼັກຊັບໂດຍກົງ ຊຶ່ງຍັງບໍ່ທັນອຳນວຍຄວາມສະດວກໄດ້ຫຼາຍເທົ່າທີ່ຄວນ ໃຫ້ແກ່ຜູ້ລົງທຶນທີ່ມີຄວາມຕ້ອງການໃນການສົ່ງຄຳສັ່ງຊື້-ຂາຍຮຸ້ນແບບຮີບດ່ວນ.

ສະນັ້ນ, ເພື່ອອຳນວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່ຜູ້ລົງທຶນ ທັງເປັນການຂະຫຍາຍຖານການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນໃຫ້ຫຼາຍຂຶ້ນ, ຕລຊລ ຈຶ່ງໄດ້ເປີດໃຫ້ບໍລິການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນຜ່ານທາງອິນເຕີເນັດ (Home Trading System: HTS) ຊຶ່ງເປັນຊ່ອງທາງໜຶ່ງໃນການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນ ທີ່ຜູ້ລົງທຶນສາມາດສົ່ງຄຳສັ່ງຊື້-ຂາຍຮຸ້ນໄດ້ດ້ວຍຕົນເອງ ບໍ່ວ່າຈະຢູ່ ສປປ ລາວ ຫຼື ຢູ່ຕ່າງປະເທດ ກໍ່ສາມາດສົ່ງຄຳສັ່ງຊື້-ຂາຍຮຸ້ນ ເພື່ອເຂົ້າສູ່ລະບົບຈັບຄູ່ຂອງ ຕລຊລ ໄດ້ ໂດຍຜ່ານຄອມພິວເຕີທີ່ໄດ້ລົງໂປຣແກຣມຊື້-ຂາຍຮຸ້ນທາງອິນເຕີເນັດ.

ການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນທາງອິນເຕີເນັດ ເປັນຊ່ອງທາງຊື້-ຂາຍຮຸ້ນຮູບແບບໃໝ່ ທີ່ມີຄວາມວ່ອງໄວ ແລະ ມີລະບົບການນຳໃຊ້ທີ່ສະດວກສະບາຍ, ຜູ້ລົງທຶນສາມາດໃຊ້ບໍລິການໄດ້ດ້ວຍຕົນເອງຢ່າງງ່າຍດາຍ, ຊຶ່ງຂັ້ນຕອນໃນການເປີດໃຊ້ບໍລິການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນທາງອິນເຕີເນັດ ມີດັ່ງນີ້:

1. ເປີດບັນຊີຫຼັກຊັບ ນຳບໍລິສັດຫຼັກຊັບ;
2. ເປີດບັນຊີການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນຜ່ານທາງອິນເຕີເນັດ ນຳບໍລິສັດຫຼັກຊັບ ຊຶ່ງບໍລິສັດຫຼັກຊັບຈະກຳນົດຊື່ ແລະ ອອກລະຫັດການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນຜ່ານທາງອິນເຕີເນັດໃຫ້ຜູ້ລົງທຶນ;
3. ຕິດຕັ້ງໂປຣແກຣມຊື້-ຂາຍຮຸ້ນທາງອິນເຕີເນັດໃນຄອມພິວເຕີຂອງຕົນ ໂດຍການດາວໂຫຼດໂປຣແກຣມຈາກ ເວັບໄຊ ຂອງບໍລິສັດຫຼັກຊັບ;
4. ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການ ສາມາດນຳໃຊ້ລະບົບຊື້-ຂາຍຮຸ້ນທາງອິນເຕີເນັດ ໂດຍການຕື່ມຂໍ້ມູນຂອງຕົນຢ່າງຖືກຕ້ອງລົງໃນໂປຣແກຣມດັ່ງກ່າວ.

ການບໍລິການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນທາງອິນເຕີເນັດ ເປັນລະບົບທີ່ມີຄວາມທັນສະໄໝ ແລະ ມາດຕະຖານຄວາມປອດໄພສູງ, ເປັນຊ່ອງທາງໜຶ່ງທີ່ພັດທະນາຂຶ້ນ ເພື່ອອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນໃຫ້ຜູ້ລົງທຶນ ທັງພາຍໃນ ສປປ ລາວ ແລະ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ ຊຶ່ງຜູ້ລົງທຶນທີ່ໃຊ້ບໍລິການໃນຮູບແບບນີ້ ຈະໄດ້ຮັບສ່ວນຫຼຸດອັດຕາຄ່າທຳນຽມການຊື້-ຂາຍຮຸ້ນຈາກປົກກະຕິຄື: ຄ່າທຳນຽມການຊື້ຮຸ້ນຈາກ 0,70% ເຫຼືອ 0,63% ແລະ ຄ່າທຳນຽມການຂາຍຮຸ້ນຈາກ 1,00% ເຫຼືອ 0,93%, ນອກຈາກນັ້ນ ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການຕ້ອງເສຍຄ່າທຳນຽມໃນການໃຊ້ບໍລິການລະບົບດັ່ງກ່າວ ພຽງແຕ່ 24,000 ກີບ ຕໍ່ເດືອນ ເທົ່ານັ້ນ.

ດັ່ງນັ້ນ, ການເລືອກສົ່ງຄຳສັ່ງຊື້-ຂາຍຮຸ້ນ ໂດຍຜ່ານລະບົບອິນເຕີເນັດ ຈຶ່ງເປັນອີກທາງເລືອກໜຶ່ງໃຫ້ແກ່ຜູ້ລົງທຶນໃຫ້ສາມາດເຂົ້າມາລົງທຶນໃນຮຸ້ນ ໄດ້ຢ່າງສະດວກ ແລະ ວ່ອງໄວ ແທດເໝາະກັບສັງຄົມໃນປະຈຸບັນ ທີ່ມີຄວາມຮີບດ່ວນ ແລະ ທັນສະໄໝ ເພື່ອເປັນການກະກຽມຄວາມພ້ອມໃນການບໍລິການ ໃຫ້ສາມາດຮອງຮັບກັບຈຳນວນບໍລິສັດຈົດທະບຽນໃນ ຕລຊລ ທີ່ຈະເພີ່ມຂຶ້ນໃນອະນາຄົດ.